
Parlament České republiky

POSLANECKÁ SNĚMOVNA
2024

9. volební období

Z Á P I S
z 22. schůze 

 výboru pro mediální záležitosti,
která se konala dne 9. května 2024

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, 118 26 Praha 1
místnost č. A 55 – Zasedací místnost Alfréda Meissnera

Přítomní poslanci:  Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel
Dlask,  Tomáš  Dubský,  Igor  Hendrych,  Jan  Jakob,  Aleš  Juchelka,  Martin  Kolovratník,  
Jan Lacina, Nina Nováková, Rudolf Salvetr, Milada Voborská. 

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka přivítal všechny přítomné
poslankyně a poslance, zahájil a řídil schůzi výboru od 8:02 hodin.  

Uvedl také, že se dne 17. dubna 2024 novým členem výboru pro mediální záležitosti stal
poslanec  Marcel  Dlask.  Nahradil  tak  poslance  Jaroslava  Foldynu.  Předseda  výboru  ho
následně uvítal a popřál mu, ať se mu daří práce a činnost v rámci Poslanecké sněmovny a
výboru pro mediální záležitosti.

Předseda  výboru  uvedl,  že  se  řádně  omluvili  poslanci  Pavla  Golasowská  a  Petr  Letocha.
Ověřovatelem této schůze určil po domluvě poslance Stanislava Berkovce. 

Následně předseda výboru pro mediální záležitosti informoval, že pozvánka na tuto schůzi
byla zaslána dne 29. dubna 2024. Poté seznámil členy výboru s programem schůze:

1. Schválení programu 22. schůze výboru pro mediální záležitosti
  

2. Zpráva o činnosti Rady pro rozhlasové a televizní vysílání a o stavu v oblasti
rozhlasového  a  televizního  vysílání  a  v oblasti  poskytování  audiovizuálních
mediálních služeb na vyžádání a služeb platforem pro sdílení videonahrávek za
rok 2023 (sněmovní tisk 672)
                                    Uvede: předseda RRTV Ing. arch. Václav Mencl
                                    Zpravodaj: poslanec Lubomír Brož

3. Návrh státního závěrečného účtu České republiky za rok 2023 – kapitola 372 –
Rada pro rozhlasové a televizní vysílání  

           Uvede: předseda RRTV Ing. arch. Václav Mencl
           Zpravodaj: poslankyně Milada Voborská

4. Problematika voleb předsednictva Rady ČT
Uvede: poslanec Martin Kolovratník 
Přizván: předseda Rady ČT Mgr. Karel Novák



5. Různé

Pokračování 22. schůze výboru pro mediální záležitosti 15 minut po skončení Veřejného
slyšení kandidátů na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu a 1 člena Rady České

televize

6. Výběr kandidátů na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu tajnou volbou členů
výboru pro mediální záležitosti pro volby konané Poslaneckou sněmovnou

7. Výběr kandidátů na volbu 1 člena Rady České televize tajnou volbou členů
výboru pro mediální záležitosti pro volby konané Poslaneckou sněmovnou

8. Návrh termínu a pořadu následující schůze výboru pro mediální záležitosti

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka otevřel rozpravu k programu
22. schůze výboru pro mediální záležitosti.

Do rozpravy se přihlásil sám předseda výboru pro mediální záležitosti,  který uvedl, že by
chtěl před bod „Různé“ zařadit nový bod s názvem „Výjezdní zasedání do TS Brno“, jelikož
se příští schůze výboru pro mediální záležitosti, dne 6. června 2024, uskuteční v Televizním
studiu Brno a k tomuto výjezdnímu zasedání je nutné přijmout usnesení. 

Nikdo jiný se již do rozpravy nepřihlásil, předseda výboru pro mediální záležitosti ukončil
rozpravu k tomuto bodu a nechal hlasovat o změně programu 22. schůze. 

Hlasování  č.  1  (14-0-0)  –  změna programu 22.  schůze  výboru  pro  mediální  záležitosti  –
schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Nina Nováková,
Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poté nechal předseda výboru hlasovat o programu jako celku. 

Hlasování č. 2 (14-0-0) – program 22. schůze výboru pro mediální záležitosti – schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Nina Nováková,
Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti schválili usnesení č. 116.



USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

Ke schválení programu 22. schůze výboru pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 

s c h v a l u j e po  úvodním  slově  předsedy  výboru  pro  mediální  záležitosti
Aleše Juchelky a po rozpravě program 22. schůze

1. Zpráva o činnosti Rady pro rozhlasové a televizní vysílání a o stavu v oblasti
rozhlasového  a  televizního  vysílání  a  v oblasti  poskytování  audiovizuálních
mediálních služeb na vyžádání a služeb platforem pro sdílení videonahrávek za
rok 2023 (sněmovní tisk 672)
                                    Uvede: předseda RRTV Ing. arch. Václav Mencl
                                    Zpravodaj: poslanec Lubomír Brož

2. Návrh státního závěrečného účtu České republiky za rok 2023 – kapitola 372 –
Rada pro rozhlasové a televizní vysílání  

           Uvede: předseda RRTV Ing. arch. Václav Mencl
           Zpravodaj: poslankyně Milada Voborská

3. Problematika voleb předsednictva Rady ČT
Uvede: poslanec Martin Kolovratník 
Přizván: předseda Rady ČT Mgr. Karel Novák

4. Výjezdní zasedání do TS Brno 

5. Různé

Pokračování 22. schůze výboru pro mediální záležitosti 15 minut po skončení Veřejného
slyšení kandidátů na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu a 1 člena Rady České

televize

6. Výběr kandidátů na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu tajnou volbou členů
výboru pro mediální záležitosti pro volby konané Poslaneckou sněmovnou

7. Výběr kandidátů na volbu 1 člena Rady České televize tajnou volbou členů
výboru pro mediální záležitosti pro volby konané Poslaneckou sněmovnou

8. Návrh termínu a pořadu následující schůze výboru pro mediální záležitosti



Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka nechal následně hlasovat  
o souhlasu s vystoupením hostů a přítomnosti médií na tomto jednání. 

Hlasování č. 3 (14-0-0) – souhlas s vystoupením hostů a přítomnosti médií – schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Nina Nováková,
Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti souhlasili s vystoupením hostů a přítomnosti médií. 

K bodu 1
Zpráva o činnosti Rady pro rozhlasové a televizní vysílání a o stavu v     oblasti

rozhlasového a televizního vysílání a v     oblasti poskytování audiovizuálních
mediálních služeb na vyžádání a služeb platforem pro sdílení videonahrávek za rok

2023 (sněmovní tisk 672)

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka uvedl, že k tomuto bodu byli
přizváni zástupci Rady pro rozhlasové a televizní vysílání a přivítal  předsedu  Rady pana  
Ing. arch. Václava Mencla, dále vedoucího Úřadu Rady pana Ing. Petra Bartoše, ředitelku
Analytického odboru paní Mgr. Vilmu Huškovou, MBA a ředitelku Provozně-ekonomického
odboru paní Ing. Zuzanu Melounovou.

Předseda výboru pro mediální  záležitosti  poslanec Aleš  Juchelka požádal  předsedu Rady  
Ing. arch. Václava Mencla, aby tento bod uvedl. 

Předseda Rady pro rozhlasové a televizní vysílání Ing. arch. Václav Mencl uvedl, že rok 2023
byl v oblasti mediální regulace ve znamení uplatňování nových kompetencí Rady a kontroly
povinností  provozovatelů  a  poskytovatelů  plynoucích  z novel  mediálních  zákonů,  které
v rámci  transpozice  Směrnice  o  audiovizuálních  mediálních  službách  vstoupily  v účinnost
v roce 2022. Sdělil, že Rada se v rámci plnění svých priorit intenzivně věnovala dozoru nad
službami platforem pro sdílení videonahrávek. Úřad Rady aktivně vyhledával tento typ služeb
a prováděl jejich monitoring. Současně Rada poskytovatele seznamovala s jejich zákonnými
povinnostmi, aby předcházela zbytečným nejasnostem a případným postihům pro porušení
příslušného  zákona  jako  možného  důsledku  nedostatečné  obeznámenosti  poskytovatelů
s touto novou právní normou. 

Sdělil,  že  Rada  v oblasti  nové  regulace  služeb  platforem  pro  sdílení  videonahrávek
spolupracovala rovněž se zahraničními regulátory. Radu v loňském roce oslovovali zahraniční
regulátoři v souvislosti se službami platforem pro sdílení videonahrávek s původem v České
republice,  zejména  pak  ve  spojitosti  se  službami,  které  nabízejí  audiovizuální  obsah  pro
dospělé. 

Informoval o novince, která vyplynula z novel mediálních zákonů a která dopadá na většinu
provozovatelů televizního vysílání a poskytovatelů, je nová úprava podmínek a povinností při
zpřístupňování  audiovizuálních  mediálních  obsahů  pro  osoby  se  sluchovým postižením a



osoby se zrakovým postižením. Zákon o vysílání nadále už nezakotvuje konkrétní závazek
v rozsahu  zpřístupnění  pořadů,  vyjadřuje  však  záměr  dosáhnout  splnění  požadavků  na
přístupnost služeb prostřednictvím postupného a plynulého procesu trvalého zpřístupňování
služeb  osobám  
se zdravotním postižením. Pro tento účel zákon zavádí Akční plány zpřístupňování pořadů  
na  stanovená  časová  období.  Na  základě  kontaktů  s provozovateli  a  poskytovateli  Rada
zjistila,  že  mnoho  povinných  subjektů  neví,  jak  k tomuto  svému  novému  úkolu  správně
přistoupit.  
Proto  Rada  vydala  řadu  doporučení,  která  dávala  přesná  vodítka  k tomu,  jaké  mají  být
obsahové náležitosti Akčních a Zaváděcích plánů, jak mají probíhat jednání se zastupujícími
organizacemi  osob se  sluchovým a  zrakovým postižením a  jaká  pravidla  je  nezbytné  při
zpracování  plánů dodržet.  Všechny povinné subjekty musely své Akční  a  Zaváděcí  plány
předložit do 30. června 2023. Uvedl, že významné procento provozovatelů a poskytovatelů
svou povinnost předložit  tyto plány nesplnilo vůbec,  mnozí pak předložili  plány neúplné  
či nedostatečně zpracované, eventuálně nesplnili povinnost plány projednat s organizacemi
zastupujícími zájmy sob se sluchovým a zrakovým postižením, jak zákon vyžaduje. Ve všech
těchto případech Rada vyžádala od povinných subjektů řešení konkrétní situace tak, aby bylo
docíleno toho, že Akční a Zaváděcí plány dostojí požadavkům zákona. Tomuto úkolu se Rada
bude dále věnovat v roce 2024. 

Předseda RRTV dále informoval, že další sférou, kterou novelizace mediálních zákonů značně
ovlivnila,  je  samoregulace  v mediálním  sektoru.  Směrnice  o  audiovizuálních  mediálních
službách  na  samoregulační  aktivity  klade  značný  důraz.  Považuje  je  za  nedílnou  součást
kultivace mediálního prostředí. Tento trend se v důsledku novely zákona o vysílání významně
projevil  i  v České republice.  Sdělil,  že  vedle  Asociace televizních organizací  a  Sdružení  
pro internetový rozvoj v České republice, se novým samoregulačním orgánem stala Asociace
krajských  televizí,  Asociace  komerčních  televizí  a  Rada  pro  reklamu.  Jednotlivé
samoregulační  orgány se prostřednictvím svých etických kodexů přihlašují  ke konkrétním
samoregulačním závazkům. 

Uvedl, že licence k rozhlasovému vysílání nově upravuje novela zákona o vysílání, účinná  
od druhé poloviny roku 2023, která umožňuje transformovat veškeré licence k rozhlasovému
analogovému vysílání  šířenému prostřednictvím vysílačů  a  zároveň  umožňuje,  za  splnění
zákonem stanovených podmínek, sloučit větší množství licencí k jednomu programu do jedné
nástupnické licence. Následně poděkoval Poslanecké sněmovně za přijetí této novely zákona.
Sdělil  také,  že  tento  proces  pokračuje  v roce  2024 transformováním a  slučováním licencí
dalších cca 70 licencí. Slučování licencí vede k rozsáhlému zjednodušení správních činností
v budoucnu jak na straně provozovatelů, tak Rady. 

Předseda RRTV poté hovořil o volbě prezidenta republiky v lednu 2023. Úřad Rady provedl
monitoring  a  analyticky  vyhodnotil  předvolební  debaty  s kandidáty  na  vybraných
rozhlasových a televizních programech. Na základě analytických výstupů Rada posoudila, zda
v těchto  pořadech  byly  dodržovány  zásady objektivního  a  vyváženého  informování.  Rada
neshledala  porušení  zákona  o  vysílání,  nicméně  v souvislosti  s předvolebními  debatami
konstatovala,  
že  model,  který  vede  k rozdělování  kandidátů  na  slabší  a  na  favorizované  na  základě
preferencí ve volebních výzkumech, může poškozovat, nebo naopak zvýhodňovat konkrétní
kandidáty  
a  že  je  vhodné před  příštími  prezidentskými volbami  otevřít  odbornou rozpravu na  téma
optimalizace konceptů předvolebních debat tak, aby byla zajištěna skutečná rovnost kandidátů



a spravedlivá politická soutěž. 

Informoval  také,  že  i  v roce  2023  byla  Rada  aktivním  členem  Evropské  skupiny  pro
audiovizuální  média  (ERGA)  a  Evropské  sítě  audiovizuálních  regulátorů  (EPRA).
Mezinárodní  spolupráce,  s ohledem  na  přeshraniční  charakter  řady  audiovizuálních
mediálních  služeb,  s každým  rokem  nabývá  na  významu.  Směrnice  o  audiovizuálních
mediálních  službách  vychází  z principu  dozoru  v zemi  původu.  V České  republice  je
licencováno několik desítek televizních programů, které jsou určeny výhradně pro zahraničí.
Dodal,  že  pro  udělování  licencí  jsou  zde  výhodné  podmínky.  Rada  je  často  oslovována
cílovými zeměmi, aby řešila problémy související s vysíláním na jejich území, ale v české
jurisdikci. Uvedl příklad, kdy se Rada zabývala reality show Frenchie Shore vysílanou na
programu MTV France. Francouzský regulátor se na Radu obrátil,  protože tento pořad ve
Francii vyvolal značnou vlnu nevole, včetně negativních vyjádření členů vlády a parlamentu.
Dle  vyjádření  předsedy  francouzského  regulátora  tento  pořad  otevřel  otázky  ohledně
respektování a ochrany lidské důstojnosti a také ohledně ochrany nezletilých před sexuálním
obsahem.  Rada  provedla  vyhodnocení  pořadu  
a  rozhodla  vyzvat  provozovatele,  v souladu  s postupy,  které  předvídá  Směrnice  
o audiovizuálních mediálních službách, k dodržování přísnějších pravidel obecného veřejného
zájmu  formulovaných  právním  řádem  Francouzské  republiky  v souvislosti  s pořady,  
které se nedoporučují pro osoby mladší 18 let.  Dodal, že tato kauza přerůstá do letošního
roku. 

Závěrem sdělil, že se v úvodním slovu zaměřil především na nové úkoly Rady vyplývající
z legislativní  činnosti  poslanců.  Kromě  toho  se  Rada  zabývala  velkým  množstvím
obligatorních činností, jejichž popis je podrobně uveden v přiložené zprávě. 

Předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poděkoval  předsedovi  Rady  pro  rozhlasové  a
televizní vysílání a požádal zpravodaje, poslance Lubomíra Brože o zpravodajskou zprávu. 

Zpravodaj,  poslanec Lubomír Brož uvedl,  že se Rada v loňském roce intenzivně věnovala
dozoru nad službami platforem pro sdílení videonahrávek a Úřad Rady aktivně vyhledával
tento typ služeb a prováděl jejich monitoring. Rok 2023 byl v oblasti mediální regulace ve
znamení  uplatňování  nových  kompetencí  Rady  a  kontroly  povinností  provozovatelů  a
poskytovatelů  plynoucích  z novel  mediálních  zákonů.  V oblasti  nové  regulace  služeb
platforem pro sdílení videonahrávek spolupracovala Rada se zahraničními regulátory. Zmínil
také  novinku,  
tedy  povinnost  předkládat  Akční  plány  zpřístupňování  pořadů  pro  osoby  se  sluchovým  
a  zrakovým  postižením.  Rada  připravila  tři  doporučení,  jakým  způsobem  tyto  plány
zpracovat. Prostřednictvím Akčních, resp. Zaváděcích plánů měli provozovatelé formulovat
konkrétní  závazky zpřístupnění  na nadcházející  dva roky. Poté hovořil  o volbě prezidenta
republiky v lednu 2023, Rada nechala provést monitoring a analyticky vyhodnotit předvolební
debaty s kandidáty na vybraných rozhlasových a televizních programech.  Rada neshledala
žádné  porušení  zákona  o  vysílání,  nicméně  v souvislosti  s předvolebními  debatami
konstatovala,  
že model, který vede k rozdělování kandidátů na slabší a favorizované na základě preferencí 
ve volebních výzkumech, může poškozovat, nebo naopak zvýhodňovat konkrétní kandidáty 
a  že  je  vhodné  ve  veřejném  prostoru  otevřít  odbornou  rozpravu  na  téma  optimalizace
konceptů  předvolebních  debat  tak,  aby  byla  zajištěna  skutečná  rovnost  kandidátů  a
spravedlivá politická soutěž. Sdělil, že působnost Rady se vztahovala zhruba na 300 subjektů,
kterým bylo uděleno celkem 523 licencí. Zmínil, že pro rok 2024 Rada stanovila následující



priority: analýza vysílání před volbami do Evropského parlamentu a volbami do Senátu a do
krajských  zastupitelstev,  ověřování  věku  v rámci  audiovizuálních  mediálních  služeb  na
vyžádání  a  služeb  platforem  
pro  sdílení  videonahrávek  a  transformaci  a  slučování  licencí  k provozování  rozhlasového
vysílání  šířeného  prostřednictvím  vysílačů.  Informoval,  že  v roce  2023  Rada  obdržela  
od divácké a posluchačské veřejnosti 1000 podání, přičemž 93 mělo charakter dotazů a 907
bylo stížností. Část stížností se dožadovala výkonu pravomocí, které ovšem Radě nenáleží.
Rada se pravidelně setkává také se stížnostmi na přílišnou hlasitost reklamy ve vysílání, tedy
že  reklama má jinou  hlasitost  než  pořad.  Dále  sdělil,  že  novela  zákona o  vysílání,  která
vstoupila  v účinnost  15.  září  2022,  klade  vyšší  důraz  na  tzv.  samoregulaci  v oblasti
audiovizuálních  mediálních  služeb,  než  tomu  bylo  doposud.  Samoregulace  se  může
uplatňovat  v řadě  oblastí  
a jednou z těch nejvýznamnějších je ochrana dětského spotřebitele před reklamou na alkohol 
a  reklamou  na  nezdravé  potraviny. Rada  v roce  2023  vydala  celkem 160  upozornění  na
porušení  zákona,  nejčastěji  v souvislosti  s porušením  některé  z povinností  při  označování
pořadů s umístěným produktem,  s výskytem vulgarismů nebo nadávek ve  vysílání  v době
mezi  
6.  a  22.  hodinou,  nebo  s povinností  poskytnout  na  písemnou  výzvu  Radě  informace  o
opatřeních  přijatých  na  podporu  mediální  gramotnosti.  V roce  2023  Rada  v 19  případech
vydala rozhodnutí o vině, tedy uložila pokutu, vydala napomenutí nebo konstatovala vinu  
se současným upuštěním od trestu. Na závěr dodal,  že Výroční zprávu schvalovala Rada  
26. března 2024. 

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka otevřel rozpravu k tomuto
bodu.  

Do rozpravy se přihlásili poslanci Aleš Juchelka a Martin Kolovratník a předseda Rady pro
rozhlasové a televizní vysílání Ing. arch. Václav Mencl. 

Pozn.: rozpravu je možné poslechnout na zvukové nahrávce od 17. minuty.

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka ukončil rozpravu a požádal
zpravodaje, poslance Lubomíra Brože o návrh usnesení č. 117.

Poté nechal hlasovat o usnesení č. 117.

Hlasování č. 4 (14-0-0) – usnesení č. 117 – schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Nina Nováková,
Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 117.



USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

ke Zprávě o činnosti Rady pro rozhlasové a televizní vysílání a o stavu v oblasti rozhlasového
a televizního vysílání a v oblasti poskytování audiovizuálních mediálních služeb na vyžádání

a služeb platforem pro sdílení videonahrávek za rok 2023 /ST 672/

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 

po vyslechnutí úvodního slova předsedy Rady pro rozhlasové a televizní vysílání Václava Mencla,
zpravodajské zprávě poslance Lubomíra Brože a po rozpravě

I. s c h v a l u j e Zprávu o činnosti Rady pro rozhlasové a televizní vysílání a o
stavu  v oblasti  rozhlasového  a  televizního  vysílání  a  v oblasti  poskytování
audiovizuálních  mediálních  služeb  na  vyžádání  a  služeb  platforem  pro  sdílení
videonahrávek za rok 2023 dle sněmovního tisku 672,

II. p o v ě ř u j e předsedu výboru, aby toto usnesení předložil předsedkyni Poslanecké
sněmovny Parlamentu ČR,

III. k o n s t a t u j e, že  nebude  žádat  organizační  výbor  o  zařazení  sněmovního
tisku 672 na jednání Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR.

K bodu 2
Návrh státního závěrečného účtu České republiky za rok 2023 – kapitola 372 – Rada pro

rozhlasové a televizní vysílání

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka opět požádal předsedu Rady
Ing. arch. Václava Mencla, aby tento bod uvedl. 

Předseda Rady pro rozhlasové a televizní vysílání Ing. arch. Václav Mencl uvedl, že Rada
hospodařila s rozpočtem v celkové výši 74 947 631 Kč. Běžné výdaje Rady lze rozdělit na
výdaje  na  platy  a  příslušenství  a  ostatní  neinvestiční  výdaje.  Největší  část  neinvestičních



výdajů byla určena na pořízení služeb, kam spadají např. náklady na externí služby využívané
Radou  v souvislosti  s naplňováním  povinností  daných  zákonem.  Jedná  se  především  o
dodávky monitoringu médií, dodávky mediálních obsahů a analýz vysílání reklamního času 
u jednotlivých provozovatelů a náklady na jejich zpracování. Dále se jedná o provoz a správu
budovy, dodavatelským způsobem je řešeno také účetnictví Rady a aktualizace právnických 
a ekonomických softwarů. V rámci zvyšování úrovně mediální gramotnosti provozuje Rada
web  Děti  a  média.  Investiční  výdaje  byly  uskutečněny  v souladu  s aktuálně  platnou
programovou dokumentací, schválenou Radě ze strany Ministerstva financí. V roce 2023 byly
pořízeny  dva  servery,  diskové  pole  a  zejména  dva  kodéry  sloužící  pro  digitalizaci
analogového FM vysílání.  Do financování  byly zapojeny také nároky z nespotřebovaných
výdajů,  
a to v celkové výši 1 057 464 Kč. Ty byly použity v souladu s rozpočtovými pravidly, kdy
jimi byly hrazeny provozní potřeby rozpočtem nezajištěné. Celkové čerpání rozpočtu za rok
2023 bylo ve výši 73 156 741 Kč, tj. na 97,61 %. V příjmové oblasti dospěla Rada do státního
rozpočtu částkou 5 110 321 Kč. Na této částce se nejvíce podílely daňové příjmy ze správních
poplatků. Rozpočet příjmů byl v roce 2023 naplněn na 146 %. Dodal, že výše naplnění není
bohužel v režii Rady. V případě příjmů je nutné zdůraznit, že veškeré dosažené příjmy Rada
odvádí  do  státního  rozpočtu  a  nemůže  je  využít  na  svou  činnost.  Závěrem konstatoval,  
že přidělené rozpočtové prostředky Rada čerpala hospodárně a efektivně je využila pro výkon
svých svěřených činností. 

Předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poděkoval  předsedovi  Rady  pro  rozhlasové  a
televizní  vysílání  a  požádal  zpravodajku,  poslankyni  Miladu  Voborskou  o  zpravodajskou
zprávu. 

Zpravodajka, poslankyně Milada Voborská uvedla, že Rada je organizační složkou státu, není
zřizovatelem  žádné  podřízené  organizační  složky  ani  příspěvkové  organizace  a  není  ani
poskytovatelem dotací. Činnost Úřadu Rady je hrazena z rozpočtu Rady a pozice vedoucího
Úřadu  Rady  je  obsazována  na  základě  výběrového  řízení.  Informovala,  že  Rada  měla
rozpočtované  příjmy  ve  výši  3 500 000  Kč,  což  bylo  překročeno,  rozpočet  byl  naplněn  
na 146 %, výdaje byly nižší,  než jaká byla prognóza,  a to ve výši 73 156 741 Kč včetně
nároků z nespotřebovaných výdajů. Uvedla, že došlo k navýšení příjmů z rozpočtu, a to na
základě schválení Ministerstvem financí. V rámci svého vystoupení vznesla poslankyně dotaz

na  předsedu  RRTV  ohledně  povinností  vyplatit  odchodné  v souvislosti  se  skončením
funkčního období tří členů Rady. Dále uvedla, že Rada poté, co měla tyto příznivé příjmy,
varuje, že příští rok nemusí být dané příjmy tak velké právě v souladu se změnou zákona č.
231/2001  Sb.,  
která umožní sloučení licencí ke stejnému programu. Zmínila účetní uzávěrku nezávislého
auditora a závěrem dodala, že by poslanci měli daný závěrečný účet doporučit ke schválení. 

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka otevřel rozpravu k tomuto
bodu.  

Do  rozpravy  se  přihlásili  poslanec  Martin  Kolovratník,  poslankyně  Milada  Voborská  
a předseda Rady pro rozhlasové a televizní vysílání Ing. arch. Václav Mencl. 

Pozn.: rozpravu je možné poslechnout na zvukové nahrávce od 29. minuty.



Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka ukončil rozpravu a požádal
zpravodajku, poslankyni Miladu Voborskou o návrh usnesení č. 118.

Poté nechal hlasovat o usnesení č. 118.

Hlasování č. 5 (14-0-0) – usnesení č. 118 – schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Nina Nováková,
Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 118.

USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

k návrhu státního závěrečného účtu za rok 2023
kapitola 372 – Rada pro rozhlasové a televizní vysílání 

Po vyslechnutí úvodního slova předsedy Rady pro rozhlasové a televizní vysílání Václava
Mencla,  zpravodajské  zprávě  poslankyně  Milady Voborské  a  po  rozpravě  výbor  pro  mediální
záležitosti Poslanecké sněmovny 

I. s o u h l a s í se státním závěrečným účtem za rok 2023, kapitola 372 – Rada pro
rozhlasové a televizní vysílání ve výši příjmů 5 110, 32 tis. Kč a ve výši výdajů 73 156, 74
tis. Kč;

II.  d o p o r u č u j e Poslanecké sněmovně, aby státní závěrečný účet za rok 2023,  
 kapitola 372 – Rada pro rozhlasové a televizní vysílání s c h v á l i l a  ve výši příjmů 
 a výdajů podle bodu I.;

III.      z m o c ň u j e zpravodajku výboru, aby s tímto usnesením seznámila schůzku
           zpravodajů ke státnímu závěrečnému účtu České republiky za rok 2023.

Předseda  Rady  pro  rozhlasové  a  televizní  vysílání  Ing.  arch.  Václav  Mencl  poděkoval  za
schválení Zprávy o činnosti a za schválení státního závěrečného účtu za rok 2023. Poděkoval
také paní zpravodajce a panu zpravodaji. Předseda výboru pro mediální záležitosti poděkoval
zástupcům RRTV za účast na tomto jednání.

K bodu 3
Problematika voleb předsednictva Rady ČT  



Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka uvedl, že k tomuto bodu byl
přizván předseda Rady České televize pan Mgr. Karel Novák. 

Předseda výboru následně požádal poslance Martina Kolovratníka, aby tento bod uvedl.

Poslanec Martin Kolovratník hovořil o zápisu ze zasedání Rady České televize dne 17. dubna
2024,  zároveň  připomněl,  že  vešel  v účinnost  nový zákon o  České  televizi,  který  upravuje
poměry v Radě České televize. Citoval poté §4 odst. 9, kdy Rada volí ze svého středu předsedu 
a místopředsedu a odvolává je. Tento zákon je platný od 1. října 2023. Připomněl také, že Senát
dne 29. listopadu 2023 dovolil do Rady České televize šest členů. Rada České televize tedy
v nově  obsazené  sestavě  zasedla  již  13.  prosince  2023.  Dle  nového  zákona  má  mít  Radu
předsedu  
a  jednoho  místopředsedu,  uvedl  však,  že  v současné  době  jsou  v Radě  České  televize  tři
místopředsedové. Následně představil porovnání s Radou Českého rozhlasu, ve které je všechno
v pořádku.  Zdůraznil,  že  Rada  Českého  rozhlasu  postupovala  poněkud  jinak,  a  to  díky
rozlosování, který z členů Rady připadá Poslanecké sněmovně a kdo Senátu. Po daném losování
v říjnu 2023 zůstal předseda Rady na své pozici, jelikož připadl mezi šest radních, kteří náleží
Poslanecké sněmovně. Rada Českého rozhlasu poté dovolovala místopředsedu ze tří radních,
kteří náleží Senátu. O místa přišli dosavadní místopředsedové, pan Mahdal a pan Kňourek. Rada
zasedala celkem devětkrát, než v dubnu svého místopředsedu zvolila a vyhověla tak novému
zákonu. Poslanec Martin Kolovratník následně informoval o zasedání Rady České televize dne
17. dubna 2024, Rada měla volbu místopředsednictva na svém programu. Zmínil také omluvu
člena Rady Vlastimila Ježka ze zdravotních důvodů a vyřazení daného bodu z programu jednání.
Dle zápisu z jednání jsou hlášeny další omluvy a nepřítomnosti a panuje všeobecná shoda, že by
volba předsednictva měla být za přítomnosti všech členů Rady a bod se tak odloží až do září
letošního roku. Poslanec Martin Kolovratník následně hovořil o svém členství ve správní radě
Správy  železnic.   Poté  přiblížil  platové  rozdíly  mezi  řádovými  radními,  místopředsedou  a
předsedou v Radě České televize. 

Předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poděkoval  poslanci  Martinu  Kolovratníkovi  a
požádal o vyjádření předsedu Rady České televize pana Mgr. Karla Nováka. 

Předseda Rady České televize Mgr. Karel Novák sdělil, že si v době schválení nového zákona
Rada nechala vypracovat dva na sobě nezávislé právní posudky o tom, jak má postupovat  
po vstoupení účinnosti daného zákona. Potvrdil, že Rada se sešla 13. prosince 2023 v plném
počtu,  kdy byli  přítomni  radní  zvolení  Poslaneckou  sněmovnou i  radní  zvolení  Senátem.
Informoval, že dle vypracovaných právních stanovisek by měl stávajícímu předsednictvu dojít
mandát do konce volebního období, což je extenzivní výklad, uvedl však, že se Rada rozhodla
schválit jednací řád, který upravuje volbu, na čemž byla všeobecná shoda. Jednací řád k volbě
Rada  schválila  na  březnovém zasedání,  s tím,  že  na  dubnovém zasedání  dojde  k volbě.  
Dále sdělil, že k volbě již z výše uvedených důvodů nedošlo, k volbě se na daném jednání
Rady jako předseda Rady nevyjadřoval z důvodu střetu zájmů a členové Rady se dohodli na
usnesení,  
ve kterém je uvedeno přesunutí volby předsednictva na zářijové jednání Rady České televize.
Zdůraznil také výsledek hlasování o tomto usnesení, kdy 15 členů Rady bylo pro, nikdo nebyl
proti  a  jeden člověk se zdržel.  Hovořil  také  o omluvenkách členů Rady, které  jsou např.
z pracovních důvodů. Na závěr uvedl, že Rada nechce porušovat zákon a ani se nedomnívá, 
že by ho Rada porušovala. 



Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka otevřel rozpravu k tomuto
bodu.  

Do rozpravy se přihlásili poslanci Petr Bendl, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník a Jan Lacina
a předseda Rady České televize Mgr. Karel Novák. 

Pozn.: rozpravu je možné poslechnout na zvukové nahrávce od 43. minuty.

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka ukončil rozpravu a požádal
poslance Martina Kolovratníka o návrh usnesení č. 119.

Poté nechal hlasovat o usnesení č. 119.

Hlasování č. 6 (13-0-1) – usnesení č. 119 – schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Nina Nováková,
Rudolf Salvetr, Milada Voborská (zdržela se).

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 119.

USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

K problematice voleb předsednictva Rady ČT

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 

po  úvodním slově  zpravodaje  poslance  Martina  Kolovratníka,  po  vyslechnutí  informace  
od předsedy Rady České televize Mgr. Karla Nováka a po rozpravě 

I. b e r e  n a  v ě d o m í  informace  od  předsedy  Rady  České  televize  Mgr.  Karla
Nováka o problematice voleb předsednictva Rady České televize,

II. ž á d á Radu  České  televize  o  právní  stanoviska  Rady  České
televize  k aktuální  legislativě,  která  volbu  předsednictva  upravuje  (příslušná
ustanovení zákona č. 483/1991 Sb., o České televizi), a to do 31. května 2024,

III. ž á d á  Odbor legislativní Kanceláře PS o právní stanovisko k výše
uvedené problematice, a to do 31. května 2024. 



O slovo  se  přihlásil  předseda  Rady  České  televize  Mgr. Karel  Novák,  který  poděkoval  
za otevření a vyjasnění této situace. O slovo se přihlásil poslanec Jan Lacina, který uvedl,  
že předseda Rady České televize je významným orgánem, který má hlídat dodržování zákona
a má sám dodržovat zákon. 

K bodu 4
Výjezdní zasedání do TS Brno

Předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poslanec  Aleš  Juchelka  sdělil,  že  v červnovém
výborovém týdnu se,  jak  již  bylo avizováno,  uskuteční  výjezdní  zasedání  do Televizního
studia  Brno  –  Líšeň.  Informoval,  že  společný  odjezd  z Prahy  bude  ve  středu  5.  června
v odpoledních hodinách. 

Dále sdělil, že 23. schůze výboru pro mediální záležitosti se uskuteční ve čtvrtek 6. června
dopoledne,  a  to  za  přítomnosti  vedení  České televize,  vedení  České televize Brno a také
zástupců  Rady  České  televize,  jelikož  na  této  schůzi  výboru  bude  na  programu Výroční
zpráva o činnosti České televize v roce 2023. Uvedl, že email s žádostí o zpravodajování této
výroční zprávy bude zaslán v nejbližších dnech.

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka uvedl, že je nutné přijmout
usnesení,  které  bude  přiloženo  k žádosti  na  pana  kancléře.  Poté  načetl  návrh  usnesení  
č. 120.

K danému usnesení nikdo neměl připomínky, předseda výboru tak nechal hlasovat o usnesení
č. 120.

Hlasování č. 7 (14-0-0) – usnesení č. 120 – schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Nina Nováková,
Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 120.

USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

Ke schválení výjezdního zasedání do Televizního studia Brno

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 



I. s c h v a l u j e, že řádná schůze výboru pro mediální záležitosti proběhne jako
výjezdní zasedání do Televizního studia Brno v termínu 5. – 6. června 2024. 

K bodu 5
Různé

Předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poslanec  Aleš  Juchelka  se  na  úvod  zeptal,  
zda má někdo z přítomných členů výboru pro mediální záležitosti něco do bodu Různé. 

O  slovo  se  přihlásil  pan  Radek  Hyhlan  ze  strany  veřejnosti,  který  se  dotázal  na  právní
subjektivitu České televize a na úřad Rady České televize.  Předseda výboru pro mediální
záležitosti sdělil, že na vznesené dotazy zaslané emailem odpoví písemně. 

Předseda  výboru pro mediální  záležitosti  poté  sdělil,  že  se  ve  dnech  21.-25.  dubna 2024
uskutečnila zahraniční  cesta  výboru pro mediální záležitosti  do Itálie,  delegace ve složení
Stanislav Berkovec, Igor Hendrych, Jan Jakob, Jan Lacina a Michal Marčík se setkala v Římě
s panem velvyslancem PhDr. Janem Kohoutem a v Miláně generálním konzulem Ing. Ivanem
Počuchem. V Římě delegace jednala se zástupci italské veřejnoprávní vysílací stanice RAI,
zástupci zpravodajské agentury ANSA, komunikačního úřadu AGCOM a odborového svazu
novinářů. V Miláně delegace navštívila italský deník Corriere della Serra a největší komerční
televizní společnost Mediaset. 

Členové dané delegace poděkovali panu tajemníkovi Mgr. Michalu Marčíkovi za organizaci
zahraniční cesty výboru.

Předseda výboru dále uvedl, že se dne  22. května 2024 se v 15:00 hodin uskuteční seminář
předsedy podvýboru pro média a svobodu slova pana Mgr. Stanislava Berkovce. Na tento
seminář  jsou  všichni  zváni  a  dále  sdělil,  že  pozvánka  byla  zaslána  dne  2.  května  2024  
a v případě zájmu je nutné potvrdit svou účast.  

O slovo se přihlásila místopředsedkyně Milada Voborská, která informovala, že Poslanecká
sněmovna vypověděla smlouvu České tiskové kanceláři v rámci úsporných opatření a navrhla
přijetí stanoviska výboru pro mediální záležitosti k této situaci. Předseda výboru pro mediální
záležitosti poslanec Aleš Juchelka se kladně vyjádřil k tomuto návrhu. O slovo se přihlásil
poslanec Martin Kolovratník,  který tento krok označil  za nešťastnou úsporu a poděkoval  
za návrh o přijetí stanoviska. O slovo se přihlásil poslanec Jan Lacina, který také vyjádřil
souhlas s daným návrhem. 

Nikdo jiný se již do bodu Různé nepřihlásil, předseda výboru pro mediální záležitosti tedy
tento bod ukončil. 

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka následně členům výboru pro
mediální  záležitosti  na závěr  první  části  schůze sdělil,  že  22.  schůze bude pokračovat  15
minut po skončení Veřejného slyšení kandidátů na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu a 1
člena Rady České televize. Připomněl, že Veřejné slyšení proběhne ve stejné místnosti.

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka ukončil první část schůze
v 9:06 hodin. 



Pokračování 22. schůze výboru pro mediální záležitosti 15 minut po skončení Veřejného
slyšení kandidátů na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu a 1 člena Rady České

televize

Přítomní poslanci:  Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel
Dlask,  Tomáš  Dubský,  Igor  Hendrych,  Jan  Jakob,  Aleš  Juchelka,  Martin  Kolovratník,  
Jan Lacina, Petr Letocha, Nina Nováková, Rudolf Salvetr, Milada Voborská. 

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka zahájil druhou část schůze
v 11:35 hodin a uvedl, že z této části schůze se omluvila poslankyně Pavla Golasowská.

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka navrhl, aby se následné dva
body sloučily, jelikož procedura je u obou voleb stejná. Každý však obdrží dva volební lístky,
tajné volby tak budou odděleny. 

K bodu 6-7
Výběr kandidátů na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu a 1 člena Rady České televize

tajnou volbou členů výboru pro mediální záležitosti pro volby konané Poslaneckou
sněmovnou

Předseda výboru pro mediální záležitosti poté sdělil, že dne  30. května 2024 končí funkční
období členu Rady Českého rozhlasu panu Mgr. Zdeňku Mahdalovi,  dne 28. června 2024
končí funkční období členu Rady České televize panu Mgr. Vladimíru Karmazínovi. 

Uvedl,  že  veřejné  výzvy  předsedkyně  Poslanecké  sněmovny  byly  vyhlášeny  v termínu  
od 25. března do 23. dubna 2024. Veřejné slyšení kandidátů proběhlo dne 9. května 2024,  
kde se členové výboru pro mediální záležitosti setkali skoro se všemi kandidáty. 

Sdělil, že bylo nominováno 5 kandidátů na 1 místo v Radě Českého rozhlasu a 5 kandidátů 
na  1  místo  v Radě  České  televize.  Úkolem  je  tedy  vybrat  maximálně  trojnásobek,  
tedy 3 kandidáty z 5 nominovaných k volbě 1 člena Rady Českého rozhlasu a 3 kandidáty  
z 5 nominovaných k volbě 1 člena Rady České televize, které postoupí výbor pro mediální
záležitosti  volební  komisi  k projednání,  následně  proběhne  volba  1  člena  Rady  Českého
rozhlasu a 1 člena Rady České televize Poslaneckou sněmovnou. 

Následně  předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poslanec  Aleš  Juchelka  informoval  
o průběhu volby, který je detailně popsán v usnesení č. 121. Předseda výboru pro mediální
záležitosti následně přečetl návrh daného usnesení a popsal proceduru pro volbu kandidátů 
do  Rady  Českého  rozhlasu  a  do  Rady  České  televize.  Zmínil  také,  že  při  rovnosti  hlasů
postupují všichni kandidáti se stejným počtem hlasů do dalších kol a procedura se opakuje,
dokud není dosaženo potřebného počtu zvolených kandidátů. 

Volbu kandidátů organizuje volební komise, bylo tedy nutno zvolit tříčlennou volební komisi.
Předseda výboru pro mediální  záležitosti  poslanec Aleš  Juchelka navrhl  poslance Martina
Kolovratníka jako předsedu dané volební komise, poslance Petra Bendla a Petra Letochu jako
členy volební komise.



O slovo se přihlásil  poslanec Jan Lacina s dotazem, zda je nutné ke zvolení nadpoloviční
většina. 

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka nechal hlasovat o ustanovení
volební komise.

Hlasování č. 8 (15-0-0) – návrh o ustanovení volební komise – schváleno.

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Petr Letocha, Nina
Nováková, Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti schválili ustanovení volební komise. 

Předseda  výboru  pro mediální  záležitosti  poslanec  Aleš  Juchelka  nechal  následně hlasovat  
o usnesení č. 121 jako celku.

Hlasování č. 9 (15-0-0) – usnesení č. 121 – schváleno. 

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Petr Letocha, Nina
Nováková, Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 121. 

USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

K návrhu postupu výboru pro mediální záležitosti pro sestavení kandidátek pro tajnou volbu 
1 člena Rady Českého rozhlasu a 1 člena Rady České televize Poslaneckou sněmovnou

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 

s c h v a l u j e postup tajné volby pro sestavení kandidátek pro volbu 1 člena Rady
Českého rozhlasu a 1 člena Rady České televize: 

I. pro volbu do Rady Českého rozhlasu a do Rady České televize se použije následující
procedura:

- v prvém hlasování jsou zvoleni kandidáti,  kteří  získali  největší  počet  hlasů z počtu
vydaných hlasovacích lístků 
3 kandidáti – tj. trojnásobek počtu členů Rady Českého rozhlasu /1/, kteří mají být
zvoleni,
3 kandidáti – tj.  trojnásobek počtu členů Rady Českého televize /1/,  kteří mají být
zvoleni,



- při rovnosti hlasů postupují všichni kandidáti se stejným počtem hlasů do dalších kol,

- procedura se opakuje, dokud není dosaženo potřebného počtu zvolených kandidátů. 

II. Volbu organizuje volební komise výboru pro mediální záležitosti v tomto složení:
předseda: Martin Kolovratník

            členové: Petr Bendl, Petr Letocha

Poté již byla provedena tajná volba výboru pro mediální záležitosti  za zástěnou, předseda
výboru pro mediální záležitosti  požádal hosty, aby opustili jednací místnost.  Po provedení
tajné  volby  došlo  k sečtení  hlasů  ustanovenou  volební  komisí.  Předseda  volební  komise,
poslanec Martin Kolovratník již za přítomnosti veřejnosti představil výsledek volby 1 člena
Rady České televize, přečetl abecedně všechny kandidáty a uvedl, jaký měli počet hlasů. U
této volby postoupili do 2. kola dva kandidáti se stejným počtem hlasů. 

Představil  také výsledek volby 1 člena Rady Českého rozhlasu,  přečetl  abecedně všechny
kandidáty a uvedl, jaký měli počet hlasů. 

Výbor pro mediální záležitosti vybral tři kandidáty do Rady Českého rozhlasu, kteří postoupí
k volbě Poslaneckou sněmovnou. Konkrétně Jakub Chytil, Zdeněk Mahdal a Petr Šíla. 

Předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poslanec  Aleš  Juchelka  poté  navrhl  hlasovat  
o usnesení, které navrhla místopředsedkyně Milada Voborská, a to během přípravy 2. kola
volby. Přečetl návrh usnesení, nikdo neměl připomínky a o usnesení nechal následně hlasovat.

Hlasování č. 10 (15-0-0) – usnesení č. 124 – schváleno. 

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Petr Letocha, Nina
Nováková, Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 124. 

USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

K vypovězení smlouvy o dodávání, odběru a využívání ČTK

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 



I. k o n s t a t u j e, že  ČTK  je  důvěryhodnou  národní  zpravodajskou  agenturou
poskytující ověřené zpravodajství;

II.  ž á d á Kancelář  Poslanecké  sněmovny  o  přehodnocení  rozhodnutí
vypovědět smlouvu o dodávání, odběru a využívání ČTK ze dne 17. ledna 2024.

Předseda  výboru  pro  mediální  záležitosti  poté  opět  požádal  hosty,  aby  opustili  jednací
místnost. 

Poté proběhlo 2. kolo tajné volby výboru pro mediální záležitosti za zástěnou. Po provedení
tajné  volby  došlo  k sečtení  hlasů  ustanovenou  volební  komisí.  Předseda  volební  komise,
poslanec Martin Kolovratník již za přítomnosti veřejnosti představil výsledek 2. volby 1 člena
Rady České televize, uvedl, že dva lístky byly neplatné a přečetl abecedně oba kandidáty a
uvedl, jaký měli počet hlasů.

Výbor pro mediální záležitosti vybral tři kandidáty do Rady České televize, kteří postoupí
k volbě Poslaneckou sněmovnou. Konkrétně Vladimír Karmazín, Jan Mikuláštík a Veronika
Sedláčková. 
Poté již předseda výboru pro mediální záležitosti  poslanec Aleš Juchelka nechal hlasovat  
o usnesení č. 122. 

Hlasování č. 11 (15-0-0) – usnesení č. 122 – schváleno. 

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Petr Letocha, Nina
Nováková, Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 122. 

USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

Ke kandidátce na volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 

I. p r o v e d l     výběr tajnou volbou 3 kandidátů k následné volbě 1 člena Rady 
Českého rozhlasu Poslaneckou sněmovnou,

II. p o s t u p u j e volební komisi Poslanecké sněmovny po výběru tuto kandidátku
k provedení volby Poslaneckou sněmovnou



1.  Chytil Jakub
2.  Mahdal Zdeněk
3.  Šíla Petr

III. poslanci výboru pro mediální záležitosti děkují všem kandidátům, kteří se na základě
doporučení  navrhujících  organizací  přihlásili  do  volby  Rady  Českého  rozhlasu.
Vážíme  si  jejich  ochoty  pracovat  ve  prospěch  veřejnoprávních  médií  v České
republice,

IV.      d o p o r u č u j e volební komisi Poslanecké sněmovny, aby pro volbu členů Rady

       Českého rozhlasu navrhla volbu tajnou,

V. p o v ě ř u j e předsedu výboru pro mediální záležitosti Aleše Juchelku, aby

1. předložil tuto kandidátku pro volbu 1 člena Rady Českého rozhlasu volební komisi, 

2. zaslal tuto kandidátku předsedkyni Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. 

Následně předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka nechal hlasovat  
o usnesení č. 123. 

Hlasování č. 12 (15-0-0) – usnesení č. 123 – schváleno. 

Hlasování se zúčastnili poslanci:
Ondřej Babka, Petr Bendl, Stanislav Berkovec, Lubomír Brož, Marcel Dlask, Tomáš Dubský,
Igor Hendrych, Jan Jakob, Aleš Juchelka, Martin Kolovratník, Jan Lacina, Petr Letocha, Nina
Nováková, Rudolf Salvetr, Milada Voborská.

Poslanci výboru pro mediální záležitosti přijali usnesení č. 123. 

USNESENÍ
výboru pro mediální záležitosti

z 22. schůze
ze dne 9. května 2024

Ke kandidátce na volbu 1 člena Rady České televize

Výbor pro mediální záležitosti Poslanecké sněmovny 

I. p r o v e d l     výběr tajnou volbou 3 kandidátů k následné volbě 1 člena Rady 
České televize Poslaneckou sněmovnou,

II. p o s t u p u j e volební komisi Poslanecké sněmovny po výběru tuto kandidátku
k provedení volby Poslaneckou sněmovnou



1.  Karmazín Vladimír 
2.  Mikuláštík Jan
3.  Sedláčková Veronika

III. poslanci výboru pro mediální záležitosti děkují všem kandidátům, kteří se na základě 
doporučení navrhujících organizací přihlásili do volby Rady České televize. Vážíme si
jejich ochoty pracovat ve prospěch veřejnoprávních médií v České republice,

IV.      d o p o r u č u j e volební komisi Poslanecké sněmovny, aby pro volbu členů Rady

       České televize navrhla volbu tajnou,

V. p o v ě ř u j e předsedu výboru pro mediální záležitosti Aleše Juchelku, aby

1. předložil tuto kandidátku pro volbu 1 člena Rady České televize volební komisi, 

2. zaslal tuto kandidátku předsedkyni Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. 

K bodu 8
Návrh termínu a pořadu následující schůze výboru pro mediální záležitosti  

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka na závěr uvedl, že program
schůze  výboru  pro  mediální  záležitosti  byl  vyčerpán  a  informoval,  že  pozvánka  na  další
schůzi bude zaslána včas obvyklým způsobem. Sdělil, že další schůze se uskuteční ve čtvrtek 6.
června 2024 v Televizním studiu Brno.

Předseda výboru pro mediální záležitosti poslanec Aleš Juchelka ukončil 22. schůzi výboru 
pro mediální záležitosti v 12:19 hodin.

        Stanislav B e r k o v e c, v. r.         Aleš J u c h e l k a, v. r. 
    ověřovatel výboru                                             předseda výboru



Zapsala: Mgr. Pavlína Posejpalová 
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